
P R O T O K Ó Ł   NR 3/2016 

z obrad XIII sesji  VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 25 maja 2016 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 

            Obrady XIII sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 8
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt 

Gminy Kluczewsko  –  Rafał Pałka, Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy 

– Aleksandra Kuzdak.   

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Mateusz Strychalski, który po 

powitaniu zebranych zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2016-2019, 

6. Dyskusja. 

7.  Podjęcie uchwał wymienionych w pkt  5 porządku obrad. 

8. Interpelacje, zapytania  i wolne wnioski. 

9. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady  Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady stwierdził quorum XIII sesji – obecnych 14 radnych.  

Ad. 3. Protokół  z poprzedniej XII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

poprawek. 

Ad. 4.  Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.  

Ad. 5. Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty uchwał 

w następujących sprawach: 

- Zmian w budżecie gminy na 2016 rok.  

-  Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2016-2019.   

Gmina Kluczewsko złożyła 7 wniosków  do PROW w ramach działania „podstawowe usługi i 

odnowa wsi na obszarach wiejskich” w ramach operacji: „Budowa lub modernizacja dróg 

lokalnych”, które zostały pozytywnie zaopiniowane i zakwalifikowane do dofinansowania. 

Na realizację budowy dróg gmina otrzyma dofinansowanie w wysokości 63 % wartości 

brutto. Wartość całkowita zadania wynosi  1.675.937,17 zł. dofinansowanie wyniesie 

1.066.332,00 zł, przy wkładzie własnym 609.505,17 tyś. zł. Długość budowy odcinków tych 

dróg wyniesie 6.713 mb. Zgodnie z procedurą zadania te należy w maju wprowadzić do 

budżetu. Realizacja budowy drogi Bobrowska Wola-Ciemiętniki o długości 2665 mb 

odbędzie się w roku bieżącym, natomiast pozostałe 6 odcinków dróg tj: Zabrodzie 436 mb, 

Zabrodzie 967 mb, Rzewuszyce-Zmarłe 935 mb, Kluczewsko 750 mb, Pilczyca 690 mb, 

Kluczewsko koło szkoły 270 mb,   w roku 2017.   

Ad. 6. W dyskusji nad przedstawionym materiałem głos zabrali: 

- Radny Pawlik zwrócił się z zapytaniem, czy przy drodze Bobrowska Wola-Ciemiętniki 

planuje się odwodnienie, ponieważ obecnie drogą tą po opadach deszczu woda płynie drogą i 

wpływa na posesje mieszkańców i czy ta droga łączy się z drogą Bobrowska Wola.  

- Radny Lipiński odniósł się do wypowiedzi i stwierdził, że obecnie ta droga jest obniżona, a 

po położeniu asfaltu zostanie podniesiona i woda spłynie na boki.  



- Wójt dodał, że zostanie uwzględnione odwodnienie, natomiast droga ta jest z Bobrowskiej 

Woli, ale zapis jest Kolonia Bobrowska Wola ponieważ tak nazywa się ciąg drogi.  

- Radny Miszczak zwrócił się z zapytaniem czy będzie budowany wodociąg w Zabrodziu, 

ponieważ planowana jest tam budowa dróg, żeby nie zniszczonego asfaltu. 

- Wójt wyjaśnił, że najpierw wybudowany zostanie wodociąg, a później dopiero droga.  

- Radny Łączek zwrócił się z zapytaniem czy drogi będą budowane przez firmy czy własnymi 

siłami.  

- Wójt wyjaśnił, że przetargi  musiały się już odbyć i w wyniku rozstrzygnięcia dwie firmy 

wygrały przetarg na budowę dróg.  

 Przewodniczący rady ogłosił 10 minutową przerwę.  

 Po 10 minutach wznowiono obrady.  

Ad. 7. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok – 

udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała 

została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XIII/14/2016 i stanowi załącznik nr 2.  

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2016-2019 – udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, 

otrzymała Nr XIII/15/2016 i stanowi załącznik nr 3.  

Ad.8. W interpelacjach, zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali:  

- Radny Łoszek zapytał, kiedy będzie remont dróg asfaltowych, pod gminą są dziury w 

asfalcie. 

- Wójt wyjaśnił, że firma, która miała wykonać remonty przeciągała w czasie rozpoczęcie 

realizacji i ostatecznie firma została zmieniona i remonty ruszyły dziś.  

- Radny Lipiński zwrócił się o możliwość zmiany techniki remontu dróg na łatanie dziur 

zimnym asfaltem.  Radny robił rozeznanie jak wygląda taki remont pytając Wójta Krasocina, 

który na swoim terenie remontuje drogi zimnym asfaltem i wyraził zadowolenie z takiej 

metody remontu.  

- Radny Książek zwrócił się o obkoszenie poboczy dróg, ponieważ nie widać znaków 

drogowych, oraz o usunięcie zakrzaczeń przy drodze Stanowiska – Januszewice.  Radny 

poruszył również problem budynku po byłej szkole w Stanowiskach, ponieważ przecieka 

dach, należy zastanowić się może sprzedać ten lokal bo tam odbywają się tylko wybory a 

budynek niszczeje. Należałoby wysypać dojazd do budynku tłuczniem. Należy również zająć 

się budynkiem po byłym ośrodku zdrowia w Stanowiskach ponieważ jest w bardzo złym 

stanie technicznym. 

- Radna Ławińska  uważa, że w pierwszej kolejności należy zająć się remontem ośrodka 

zdrowia w Dobromierzu, remontem ogrzewania ponieważ nie przeszedł przeglądu 

technicznego, a ze środków ośrodka zdrowia nie zdołamy przeprowadzić remontu, musiałaby 

gmina dofinansować. Budynek służy mieszkańcom , bo korzystają z usług medycznych. 

Radna poruszyła temat środków funduszu sołeckiego z Kluczewska, ponieważ środki miały 

być przekazane na budowę chodnika na ulicy Murarskiej, a ulica zakwalifikowała się do 

przebudowy z PROW. Może środki połączyć z przyszłym rokiem i przeznaczyć na osiedle 

Łokietka na przebudowę drogi wraz z chodnikami, mieszkańcy zgłaszają taką potrzebę, 

ponieważ po opadach deszczu woda stoi na ulicy.  

- Radny Pawlik zwrócił się z zapytaniem, które drogi będą w tym roku asfaltowane, radny 

uważa, że w Ciemiętnikach koło mostu należałoby położyć asfalt.  

- Wójt wyjaśnił, że planuje się asfaltować drogę do Nowin, w Stanowiskach koło cmentarza 

oraz wycięty asfalt na drodze do Zmarłego. 

- Radny Miszczak poddał pod rozwagę wybudowanie od nowa od podstaw drogę 

Januszewice-Stanowiska ze względu na jej bardzo zły stan techniczny.  



- Radny Barański zasugerował, aby spróbować uwałować tą drogę aby zlikwidować 

wybrzuszenia powstałe w wyniku przerośniętych korzeni. 

- Radna Skrzypek zwróciła się do Wójta, aby pomyśleć o asfaltowaniu drogi Ciemiętniki-

Sudzin, oraz kiedy rozpocznie się budowa kanalizacji w Ciemiętnikach. 

Budowa kanalizacji w Ciemiętnikach rozpocznie się około miesiąca po zakończonej budowie 

kanalizacji w Bobrownikach, ponieważ zamierzamy ubiegać się o dofinansowanie na zakup 

armatury.  

- Radny Łoszek uważa, że w przypadku budowy wąskich dróg należy zaprojektować mijanki, 

tak jak ma to miejsce na drodze Bobrowniki-Krzętów. 

- Radny Lipiński zgłosił o oznakowanie drogi Stanowiska – Bobrowska Wola. 

- Wójt prosił o przekazanie zgłoszenie Panu Prokopowi w Urzędzie.  

- Radny Miszczak zapytał, czy została zakupiona już kosiarka do poboczy oraz o rozwiązanie 

problemu budynku gospodarczego przy szkole w Komornikach. Należy zastanowić się czy 

remontować dach, czy może rozebrać budynek, ponieważ jego wygląd psuje wizytówkę 

szkoły. 

- Wójt wyjaśnił, że kosiarka jeszcze nie została zakupiona robione jest rozeznanie aby sprzęt 

był jak najbardziej funkcjonalny. Dach najpierw będzie remontowany na świetlicy w 

Raczkach a dopiero później zajmiemy się budynkiem w Komornikach.  

- Przewodniczący Rady uważa, że należy zastanowić się czy warto budynek gospodarczy w 

Komornikach remontować, czy rozebrać. Należy zrobić rozeznanie czy jest on potrzebny.  

- Radny Michałek zasugerował, aby rozbudować Zakład Komunalny, zwiększyć zatrudnienie, 

ponieważ jest coraz większe zapotrzebowanie na prace i usługi zakładu.  

- Radny Łączek zwrócił się o remont drogi w Kluczewsku do cmentarza oraz o wybudowanie 

tam oświetlenia ulicznego.  

 

Ad. 9. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji 

w dniu 25  maja 2016 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 9
50 

.  

  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓLANT:       PRZEWODNICZĄCY RADY:
  

 

 

 


